

## **ECC: Jens Rick als Chief Information Officer berufen**

Der Aufsichtsrat der European Commodity Clearing AG (ECC) hat in seiner Sitzung am 10. Oktober 2019 Jens Rick in den Vorstand des Clearinghauses berufen.

Jens Rick wird ab dem 1. November die Funktion des Chief Information Officers (CIO) der ECC wahrnehmen und damit den Betrieb und die Entwicklung der Clearingsysteme und des IT-Betriebs des Clearinghauses verantworten. Dieses Mandat gab es zuvor an der ECC nicht und spiegelt die wachsende Bedeutung der IT-Landschaft und deren Betrieb und Weiterentwicklung für die EEX Group wider. Seit dem 1. Februar 2019 ist Jens Rick bereits Chief Information Officer der European Energy Exchange AG (EEX).

Vor seiner Berufung in den Vorstand der EEX war Jens Rick für die Gruppe Deutsche Börse tätig. Als Direktor Energie IT verantwortete er das Design, die Entwicklung und den Betrieb der Handelssysteme in der M7-Produktfamilie einschließlich Vertrieb und Kundenmanagement. Zuvor leitete er verschiedene Software- und Beratungsunternehmen im Finanzsektor, unter anderem mit dem Fokus auf Datenmanagement.

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist das führende Clearinghaus für Energie- und Commodity-Produkte in Europa. Sie übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften. Damit bietet sie ihren Kunden Sicherheit sowie Cross-Margining-Vorteile. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für EEX, EEX Asia, EPEX SPOT, Powernext und Power Exchange Central Europe (PXE) sowie für die Partnerbörsen HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpX.

**Kontakt:**

**ECC Public Relations**

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)

[presse@ecc.de](mailto:presse@ecc.de)

## **ECC: Jens Rick appointed as Chief Information Officer**

At its meeting on 10 October 2019, the Supervisory Board of European Commodity Clearing AG (ECC) appointed Jens Rick to the Management Board of the clearing house.

Jens Rick will assume the role of Chief Information Officer (CIO) of ECC effective from 1 November with responsibility for the operation and development of ECC's clearing systems and IT operations. The CIO mandate has not existed at ECC before and reflects the growing importance of the IT landscape and its operation and development within EEX Group. Jens Rick has been Chief Information Officer of European Energy Exchange AG (EEX) since 1 February 2019.

Prior to his appointment to the EEX Management Board, Jens Rick worked for Deutsche Börse Group. As Director of Energy IT, he was responsible for the design, development and operation of the trading systems in the M7 product family, including sales and customer management. Previously, he led several software and consulting companies in the financial sector, with a focus on data management.

**European Commodity Clearing (ECC)** is the leading clearing house for energy and commodity products in Europe. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX, EEX Asia, EPEX SPOT, Powernext and Power Exchange Central Europe (PXE) as well as the partner exchanges HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpX.

**Contact:**

**ECC Public Relations**

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)

[presse@ecc.de](mailto:presse@ecc.de)